
Sprawozdanie Wójta Gminy Malechowo Radosława Nowakowskiego 

z działań podejmowanych w okresie między sesjami. 
 

Dzień dobry... 

Witam wszystkich tutaj zgromadzonych na II Sesji Rady Gminy Malechowo bieżącej kadencji. 

Przypomnę tylko, że ostatnia sesja w trybie zwyczajnym odbyła się 20 czerwca.  

W międzyczasie były trzy sesje zwołane w tzw. trybie nadzwyczajnym oraz pierwsza sesja 

obecnej kadencji. Dzisiejsze sprawozdanie obejmowało więc będzie okres prawie pięciu 

miesięcy. Skupię się jednak na rzeczach najbardziej istotnych.....  

  

Z ważniejszych wydarzeń, które miały miejsce w tym okresie w naszej gminie: 

Oczywiście dla mnie osobiście, ale najwyraźniej też dla większości mieszkańców gminy 

(chociażby z racji tego, że frekwencja przekroczyła 50%) były wybory samorządowe.... Wyniki 

wszyscy znamy, więc nie będę na ich temat się zbytnio rozwodził... Podtrzymam tylko zdanie, 

że sama kampania była wyjątkowo nieprzyjemna i opierała się w przeważającej mierze na 

kłamstwach i pomówieniach skierowanych przeciwko mnie, nie mających z rzeczywistością 

zbyt wiele wspólnego. Stety, czy niestety poziomem nie odbiegała zbyt wiele od standardów 

kampanii w innych samorządach naszego kraju... i tyle o wyborach!  

Mam jedynie nadzieję, że obecnie prywatne ambicje zejdą na plan dalszy, a górę weźmie jednak 

rozsądek i wspólne dobro mieszkańców gminy.  

W związku z tym, że dzisiejsze sprawozdanie obejmuje dość długi okres nie będę się skupiał 

na rzeczach miękkich, tj. różnego rodzaju spotkaniach, imprezach.... bo tego było naprawdę 

dużo.... chociażby rozpoczęcie roku szkolnego, Dożynki Gminne z gwiazdą wieczoru 

 i pokazem laserów obchody 100 -lecia niepodległości, Marsz Niepodległości, Spotkanie 

organizowane corocznie przez koło gospodyń wiejskich i zespół „Słoneczko” w Gorzycy, 

Koncert Zaduszki Jazzowe w Kościele w Malechowie, ...było tego bardzo dużo i na bieżąco 

można było o tym dowiedzieć się z naszej strony internetowej. 

Oczywiście, pomimo tego w gminie trwała cały czas praca merytoryczna... 

i tak: 

  

1.    Zakończono i odebrano zadanie pn. Przebudowa drogi nr 3718Z na odcinku 

Malechowo-Paproty, oraz złożono wniosek o płatność końcową do PROW. Złożone wnioski 

etap 1 i płatność końcowa wynoszą 1 763 079 zł. 

2.    Zawarto aneks do umowy z Wykonawcą  na „Budowę świetlicy wiejskiej w Kusicach  

z wyposażeniem” przedłużono do końca listopada, powodem była pica pica która na gruszy 

gniazdo uwiła. 

3.    Zakończono i odebrano zadanie Poprawa infrastruktury rekreacyjnej Gminy 

Malechowo poprzez doposażenie terenów sportowych w obiekty funkcyjne, 

 w miejscowościach: Malechówko, Żegocino i Zielenica, czekamy na wyposażenie (stoliki 

 i krzesła), w grudniu będą. Dofinansowanie PROW przez ŚGD kwota pomocy 219 343 zł,  

w przygotowaniu wniosek o płatność. 

4.    Trwają prace na zadaniu pn. Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w Niemicy. 

Dofinansowanie z funduszy PROW. Planowane zakończenie w połowie przyszłego roku. 

Łączny koszt całkowity zadania na obecną chwilę  5,1 mln zł kwota pomocy wyniesie prawie 

2,0 mln zł. 

5.    Przebudowujemy w ramach Rządowego Programu na rzecz Rozwoju oraz 

Konkurencyjności Regionów poprzez Wsparcie Lokalnej Infrastruktury Drogowej, most na 

rzece Bielawa w Niemicy,  Planowane zakończenie zadania w 2019 roku. Zanim do tego 

doszło ogłoszono 3 przetargi nieograniczone. w 1 wpłynęła oferta 2x przewyższająca 

zaplanowane środki, w 2 przetargu nikt nie złożył oferty, w 3 przetargu były 2 oferty i wybrano 



Przedsiębiorstwo Budownictwa Specjalistycznego Olszewski i Synowie sp. z o.o. za kwotę 

420 000 zł 
6.       Podpisano umowę o dofinansowanie budowy Domu Wiejskiego w Ostrowcu. Planowane 

koszty 1,15 mln dofinansowanie 290 000 tys z DLGR realizacja 2019 rok 

7.       Podpisano umowę na dofinansowanie zadania „Przebudowa i zmiana sposobu 

użytkowania budynku gimnazjum na budynek wielofunkcyjny z domem kultury” 

dofinansowanie z PROW  wysokości 283 000 zł, planowane koszty 445 000 zł lata realizacji 

2019-2020 
8.       Złożono wniosek o dofinansowanie  w RAMACH PROGRAMU ROZWOJU GMINNEJ 

I POWIATOWEJ INFRASTRUKTURY DROGOWEJ NA LATA 2016-2019  na realizacje 

Przebudowa drogi gminnej nr 165006Z Niemica – Bartolino,  uzyskał akceptacje i czekamy 

na umowę. Realizacja 2019 rok. koszty z oświetleniem 3 mln dofinansowanie 50%  
9.       Trwają negocjacje z PGK w sprawie zawarcia umowy z wolnej ręki na 2019 rok na odbiór 

odpadów.... Obecnie płaciliśmy miesięcznie za odbiór odpadów 19.900zł, obecnie negocjacje 

zakończyły się na kwocie 27.000zł..... tak wzrosły ceny! 

10.   W przygotowaniu przetarg na dowozy dzieci do szkół i przedszkoli na 2019 rok 

  

  

Ponadto... 

1. zakończono przebudowę dróg gminnych w technologii płyt JOMB – wykonano w sumie 

170m w Ostrowcu, 167 m w Malechowie, 277m w Darskowie, 

2. ustawiono 2 nowe wiaty przystankowe w Kawnie, jedna w Niemicy przy DK 6, 1 w m. 

Paprotki przy wyremontowanej drodze. 

3. wykonano projekt oświetlenia ulicznego na drodze „pod Las” w Malechowie, projekt 

znajduje się na stronie Malechowo.pl, uwagi można zgłaszać do końca miesiąca,\ 

4. trwają prace remontu dróg powiatowych w płytach JOMB w Paprotkach (zakończono), 

w Karwiczkach prace powinny się zakończyć do końca miesiąca 

5. dołożono 2 nowe punkty świetlne w Lejkowie i Ostrowcu, trwają prace przy dwóch 

następnych w Grabowie, 

6. Wymieniono piec centralnego ogrzewania w Pękaninie – nowy jest na pellet 

7. Wyremontowano przepust oraz rów w m. Sulechówko, dodatkowo dodano spusty wody 

z dogi powiatowej spływającej do tej pory w stronę posesji nr 13 

8. sprzedano 7 działek (głównie drogowych) na  

kwotę 75 tys zł, 

9. przekazano działkę 301/4 w Pękaninie na rzecz Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych  

i Autostrad,  

10. od KOWR przejęto działki nr 189/40 w Podgórkach celem budowy oczyszczalni 

ścieków, oraz dz. nr 113 w Borkowie pod boisko wiejskie. 

  

Pomiędzy dwoma turami wyborów uczestniczyłem w spotkaniu z przedstawicielami banku 

kredytującego budowę farmy siłowni wiatrowych na trenie naszej gminy. Spotkanie 

zainicjowane zostało przez inwestora, a naszą gminę wytypowano jako przykład dobrej 

współpracy oraz gminy przyjaznej tego typu inwestycjom. Co prawda inwestor pierwotnie 

zapowiadał wejście na plac budowy jeszcze  w tym roku, ale ze względów od niego 

niezależnych termin ten przesuną na pierwszy kwartał roku przyszłego. Przypomnę, że 



 w wyniku jego realizacji wybudowanych zostanie 42 siłownie, co oczywiście w przyszłości 

przełoży się na realne dochody budżetowe naszej gminy. 

  

  

  

Jak widać z powyższego sporo się u nas dzieje. Cały czas jest praca, której efekty myślę, że 

doskonale widać na terenie gminy. Nie spoczywamy na laurach i cały czas działamy. 

Pozyskujemy środki zewnętrzne, prowadzę cały czas rozmowy związane z nowymi 

inwestycjami zarówno naszymi gminnymi, jak i zewnętrznymi, które mają naszej gminie 

przynosić wymierne efekty w przyszłych latach.  

  

  

  

Dziękuję za wysłuchanie. 
  
 


